



LIETUVOS RESPUBLIKOS SOCIALINĖS APSAUGOS IR DARBO MINISTERIJA

Biidžetinė įstaiga, A.Vivulskio g. 11, LT-03610 Vilnius, tel. (8 5) 266 8176, (8 5) 266 8169, faks. (8 5) 266 4209,
el. p. post@socmin.lt, <http://www.socmin.lt>. Duomenys kaupiami ir saugomi Juridinių asmenų registre, kodas 1886 03515

Lietuvos profesinių sąjungų konfederacijai
Kopija
Lietuvos Respublikos Vyriausybės kanceliarijai
Vidaus reikalų ministerijai

Nr. (11.4-53) SD -
2019-01-22 Nr. 14

DĖL NACIONALINĖS KOLEKTYVINĖS SUTARTIES TAIKymo

Socialinės apsaugos ir darbo ministerija susipažino su Lietuvos profesinių sąjungų konfederacijos 2019 m. sausio 22 d. raštu Nr. 14 ir teikia savo nuomonę.

Lietuvos Respublikos Vyriausybė, vadovaujantis Darbo kodekso 194 straipsniu, kolektyvinėse derybose dėl nacionalinės kolektyvinės sutarties pasirašymo atstovauja darbdavių pusę pati arba įgalioja kitą instituciją derėtis ir/ar pasirašyti kolektyvinę sutartį. Įgaliojimai derėtis dėl nacionalinės kolektyvinės sutarties sudarymo buvo suteikti Socialinės apsaugos ir darbo ministerijai Lietuvos Respublikos Vyriausybės 2018 m. balandžio 25 d. nutarimu Nr. 402 „Dėl įgaliojimų derėtis su profesinių sąjungų organizacijomis dėl nacionalinės kolektyvinės sutarties parengimo“. Tą pačią dieną Lietuvos Respublikos Vyriausybė (2018 m. balandžio 25 d. posėdžio protokolo Nr. 18 21 punkto 2 dalimis) pavedė Socialinės apsaugos ir darbo ministerijai sudaryti darbo grupę deryboms dėl nacionalinės kolektyvinės sutarties parengimo (derėtis dėl pareiginės algos bazinio dydžio, taikomo valstybės politikų, valstybės pareigūnų, teisėjų, valstybės tarnautojų, valstybės ir savivaldybių biudžetinių įstaigų darbuotojų darbo užmokesčiui nustatyti). Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerija 2018 m. gegužės 7 d. į šią grupę delegavo vidaus reikalų viceministrą Darius Misiūną. Derybose taip pat dalyvavo Finansų ministerijos, Kultūros ministerijos, Sveikatos apsaugos ministerijos, Švietimo ir mokslo ministerijos ir Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos atstovai. Lietuvos Respublikos Vyriausybė 2018 m. spalio 16 d. nutarimu Nr. 1026 įgaliojo Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministeriją pasirašyti nacionalinę kolektyvinę sutartį dėl pareiginės algos bazinio dydžio.

Vykstant deryboms, buvo sutarta, kad nuo 2019 m. sausio 1 d. nustatomas pareiginės algos bazinis dydis 173 eur ir, ieškant kompromiso, sutarta, kad Nacionalinę kolektyvinę sutartį pasirašiusių profesinių sąjungų nariams, kurie šių profesinių sąjungų nariais tapo iki šios kolektyvinės sutarties pasirašymo (t.y. iki 2018 m. lapkričio 5 dienos) suteikiamos papildomos garantijos (viena papildoma apmokamų kasmetinių atostogų diena, kuri turi būti išnaudojama per vienerius metus; 10 darbo dienų mokymosi atostogos per metus, kurių metu mokamas vidutinis darbuotojo darbo užmokestis, arba 20 darbo dienų mokymosi atostogos per metus, bet jų metu mokama bent 50 proc. darbuotojo vidutinio darbo užmokesčio; skirtingo lygmens kolektyvinėmis sutartimis įtvirtinti pagerinimai nesumuojami, o taikoma labiausiai asmens padėtį gerinanti kolektyvinės sutarties nuostata). Ši Nacionalinė kolektyvinė sutartis taikoma visiems valstybės

politikams, valstybės pareigūnams, valstybės tarnautojams, valstybės ir savivaldybių biudžetinių įstaigų darbuotojams, Lietuvos Respublikos Konstitucinio Teismo teisėjams, bendrosios kompetencijos ir specializuotų teismų teisėjams ir kariams. Vidaus tarnybos sistemos pareigūnams, kurie vadovaujantis Lietuvos Respublikos vidaus tarnybos statuto (toliau vadinama – Statutas) 2 straipsniu yra statutiniai valstybės tarnautojai, ši sutartis privalo būti taikoma. Taip pat Statuto 7 straipsnio 2 dalis leidžia kolektyvinėse sutartyse nustatyti specialias su šių įstaigų veiklos ypatumais susijusias pareigūnų tarnybos santykius reglamentuojančias normas taikomas vidaus tarnybos sistemos pareigūnams.

Pagarbiai

Viceministrė

Eglė Radišauskienė

Jurgita Vitkauskienė, tel. 870664282, el. p. jurgita.vitkauskiene@socmin.lt